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Jalonul din PNRR privind pensiile speciale are termen limita luna decembrie a

acestui an

Ministrul Investitiilor si Proiectelor Europene, Marcel Bolos, a declarat, miercuri, ca termenul limita

pentru îndeplinirea jalonului din Planul National de Redresare si Rezilienta privind pensiile speciale este

luna decembrie a acestui an, precizând, totodata, ca în toamna va fi reluata renegocierea PNRR cu

reprezentantii Comisiei Europene.

 

El a fost întrebat, într-o conferinta de presa, la Palatul Victoria, despre nota de informare pe care a prezentat-o în

cadrul sedintei Guvern privind jalonul din PNRR referitor la reasezarea pensiilor speciale pe alte baze si în care se

precizeaza ca MApN si MAI nu au avizat memorandumul prin care sa se înceapa demersurile pentru gândirea noi

legi a pensiilor.

 

"Suntem în luna iulie, jalonul are deadline luna decembrie. Deci, pâna la sfârsitul anului, aceasta problema sigur ca

trebuie sa fie reglementata, cel putin asa cum spune astazi Planul National de Redresare si Rezilienta, dar sa nu

uitam ca în toamna mai avem reluarea renegocierii PNRR-ului cu Comisia Europeana si sa vedem atunci care va fi

mandatul cu care vom fi învestiti de catre Guvern si de catre coalitie. Alternativele pe care le avem la îndemâna

sunt renegocierea si respectarea termenului asumat prin PNRR pentru acest jalon", a explicat Bolos.

 

Întrebat daca este legitima solicitarea Comisiei Europene de introducere a pensiilor militare în sistemul public,

ministrul a spus: "Daca ne referim la jalon si continutul lui este pentru pensiile speciale, daca ne referim la

legislatia nationala, noi avem pensiile de serviciu".

 

"În toate statele membre ale Uniunii Europene pentru aceste grupe de functionari si personal încadrat exista pensii

de serviciu. Deci, nu cred ca va putea interveni Comisia Europeana sa determine România ca sa faca într-un alt fel

decât exista practica în tarile membre ale Uniunii Europene. Aici e o chestiune care trebuie limpezita. (...) În

momentul de fata, colegii din ministerele de linie, pe buna dreptate, au ridicat problema aceasta a neconcordantei

între ceea ce este ca si continut al jalonului, care se refera la legile speciale, si legislatia nationala, unde avem

pensiile de serviciu sau pensiile ocupationale, iar din acest punct de vedere trebuie sa ne lamurim cu Comisia,

pentru ca daca, repet, ne raportam la celelalte tari membre ale Uniunii Europene, au aceste categorii de pensii de

serviciu", a mentionat Marcel Bolos.

 

El a vorbit despre contextul introducerii în PNRR a jalonului privind pensiile speciale.

 

"Toate aceste categorii de personal au acest regim al pensiilor de serviciu si ar fi nedrept daca ar trebui sa facem

într-un alt fel, în conditiile în care aceste reforme si aceste constrângeri pe care le avem, sa zicem, la nivelul

reformelor mari, ele au venit pe fondul faptului ca sa se asigure Comisia ca împrumutul pe care-l acorda României

va fi rambursat. Atunci aveam un vârf de datorie publica si trebuia sa facem dovada ca vom optimiza categoriile de

cheltuieli publice importante, pentru ca sa putem rambursa împrumutul acordat. Aici, probabil, daca vom ajunge în

situatia în care sa demonstram ca sustenabilitatea pentru aceste categorii de cheltuieli nu este o problema, nu cred

ca vom avea sau nu ar trebui sa avem probleme din punctul de vedere al negocierii cu Comisia Europeana. Jalonul,

repet, este unul care, desi este cu referire la aceste legi speciale, legislatia noastra nationala este cu totul alta. Deci,

daca e sa ne referim la ceea ce solicita Comisia si, într-adevar, aceasta solicitare exista, nu e un secret, ea trebuie sa

se raporteze si la legislatia nationala si la practica care exista în tarile membre ale Uniunii Europene", a afirmat

ministrul.

 

În completare, purtatorul de cuvânt al Guvernului, Dan Carbunaru, a amintit ca legislatia nationala nu include în

categoria pensiilor speciale pensiile militare de stat, care au un alt regim.
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"Dar, pentru ca exista în acest moment, ca si pe alte multe jaloane si tinte, un dialog cu Comisia Europeana, astazi,

ministrii de resort au convenit sa poarte acest dialog la urmatorul nivel, tocmai pentru a clarifica aceste confuzii

între termeni juridici si anumite conotatii care s-au creat. Deci, în perioada urmatoare, mai exact, va fi un dialog

între anumiti ministri din Guvernul României care gestioneaza într-un fel astfel de domenii si reprezentantii

Comisiei Europene pentru a clarifica, în primul rând, notiunile, asa cum sunt ele întelese în sensul legii", a precizat

Carbunaru. 
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